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Vítejte do nového roku s obrazem Sáry Sotonové!! 

Pokud toto čtete, prázdniny zaručeně skončily, ba i novoroční projev Václava Klause. 
Všechno jednou skončí, ale  něco nového zase začne.  Začal nám nový rok 2013 a tímto chce 
náš školní časopis popřát hodně úspěchů do nového roku a ať je stejně vydařený jako ten 
minulý.   

Rok 2012 byl pro naši školu velice úspěšný, naši žáci po celý rok pilně pracovali. Dostali 
ocenění od Středočeského kraje za reprezentaci na národním finále v basketbalu. Naše škola 
se zapojila do mnohých olympiád a ani tam jsme nezůstali pozadu...  

Také byla opravena tělocvična.  

Tento rok si budeme ještě dlouho pamatovat.....:)  

Eliška Marečková 



Vánoční zpívání    
Bára Chmelová 

V pátek 21. 12. se 2.stupeň sešel na Vánoční zpívání v hale naší školy. Hudbu 
nám obstaraly paní učitelka Váňová (klavír), Vacková (flétna) a Pavličová 
(housle). Žáci druhého stupně zpívali koledy a vánoční písně. Vystoupení bylo 
na jednu hodinu. Byl to hezký začátek vánočních prázdnin.  

Koncert se učitelům moc vydařil.  

 

 

VÁNOČNÍ PŘEDSTAVENÍ 

Eliška Marečková 

Vánoční představení proběhlo 19.12. v brandýském kinosálu. Hlavním 
pořadatelem byla paní učitelka Vacková a paní učitelka Váňová. Děti z prvního 
stupně zpívaly. Druhý stupeň se zasloužil o herecké obsazení, zejména 8.C a 
7.C. Myslím si, že naše generálka pro první stupeň se velice líbila. Večer, když 
přišli rodiče, bylo kino narvané k prasknutí. Někteří rodiče odcházeli, protože se 
„nedalo dýchat“.  Vstupné na koncert bylo dobrovolné. A z něj se budou 
kupovat nové xylofony a metalofony do naší školy...  



 

 

Školní kolo německé olympiády 

Kateřina Pirklová 

 

17. prosince se ve 14 hodin konalo školní kolo německé olympiády pro 7. třídy. 
Tuto olympiádu pořádaly i hodnotily p. uč. Pillmaierová, Černá a Vartová.   
Soutěžilo se ve třech disciplínách. První byla nejtěžší – poslech. Měli jsme 
zapsat odpovědi na deset otázek – podle poslechu, který byl puštěn dvakrát. 
Následoval popis obrázku rodiny, která slaví narozeniny. Do třídy jsme byli 
pouštěni jednotlivě. Třetí disciplína byla témata, na která jsme se mohli 
připravit. Aby to bylo spravedlivé, každý si vylosoval číslo od 1 do 10 a podle 
vylosovaného čísla mu bylo přiděleno  téma, o kterém jsme měli pohovořit. Asi 
nejlepší z témat, které si všichni chtěli vylosovat, bylo Das bin ich nebo Meine 
Familie a naopak nejtěžší Das Wetter. 

Vyhodnocení této olympiády se konalo dva dny poté. Na 1. místě jsem se 
umístila já, Kateřina Pirklová, a na druhém místě Jakub Šejvl. Oba se 
zúčastníme 4. února okresního kola německé olympiády v Čelákovicích. 

Už se těšíme!!   

 

                                                                                                              



  

Handbike v hale školy! 
 

František Váňa 
 
Dne 10. prosince byl u nás ve škole pan Jan Tománek, který nám přijel povědět 
něco o svém sportu. Pan Tománek je handicapovaný a zároveň i špičkový 
sportovec v jízdě na speciálně upraveném kole neboli handbiku, který přivezl i 
ukázat. Pan Tománek nám promítal videa a fotografie ze svých závodů a 
paralympiád. Bylo to moc zajímavé. Je dobře, že handicapovaní lidí se mohou 
také věnovat vrcholovému sportu. Já jsem si do toho kola mohl i sednout, byl to 
zajímavý pocit, protože jsem neseděl, ale skoro ležel. Šlape se rukama a s nimi i 
zatáčí. Kolo stojí na třech kolech, dvě jsou vzadu a jedno vpředu. Po skončení 
přednášky jsme se mohli ptát pana Tománka, co se týká jeho handicapu a 
závodění, a otázek bylo opravdu spoustu. 

 

 

Jan Tománek 

 

(zdroj obrázku: 
http://www.google.cz/imgres?imgurl=http://mtbs.cz/media/2011/02/26/handcycling3_tomanek1_
cl.jpg&imgrefurl=http://mtbs.cz/clanek/sport-s-handicapem-zkuste-
handbike/kategorie/ostatni/rubrika/informace%3Fpage%3D2&usg=__nP0j7L7QWkZnb1f9pgi
UIN8V028=&h=208&w=201&sz=27&hl=cs&start=11&zoom=1&tbnid=YRkFxDCnVjQDTM:&
tbnh=105&tbnw=101&ei=fTQIUc-
mCsGFhQeHxID4Dw&prev=/search%3Fq%3DTom%25C3%25A1nek%2Bhandbike%26um
%3D1%26hl%3Dcs%26rlz%3D1T4ADRA_csCZ453CZ454%26tbm%3Disch&um=1&itbs=1) 



Domácí mazlíčci ☺☺☺☺ - TAPÍR  INDICKÝ 

Radek Burian 

Dospělý jedinec dorůstá až 2,5 m délky a 1 m výšky. Jeho tělo obepíná tlustá 
kůže a je porostlá krátkou jemnou černou a bílou srstí, podélný pruh bílé srsti 
většinou pokrývá jeho torzo a zadní část, černou srstí je obrostlý na končetinách 
a hlavě. Tvarem těla, chůzí a způsobem života se vzdáleně podobá vepři, 
přestože s ním není geneticky příbuzný. Z jeho velké zužující se hlavy se 
zužujícími se čelistmi zploštělých zubů přizpůsobených k přežvýkávání potravy 
a malými, téměř chobůtkovitými ústy, vystupují nosní kosti, vytvářející oporu 
pro měkké části nosu. Do stran orientované velké černé oči a kratší, zašpičatělé 
uši, schopné registrovat zvuky nezávisle na sobě, mu poskytují informace o 
případném nebezpečí v jeho okolí.  

Na zadních nohou mají 3 prsty, z nichž největší je prostřední, na předních pak 4 
prsty, na třetím, nejvyvinutějším z nich, je nejlépe patrné kopýtko.  

Na rozdíl od tapíra jihoamerického má tapír indický protáhlejší čumák..  

 

  

 

(zdroj obrázku: 
http://upload.wikimedia.org/wikipedia/commons/0/01/TapirAtSDZ.jpg) 

 



Píšeme pro radost 

Křídla 

Sára Sotonová 

 Věděli jste, že dřív než lidé začali žít na zemi, pohybovali se po obloze jako 
ptáci? Měli křídla jako oni a mohli létat volně po nekonečně modré obloze. Poté 
se však někteří rozhodli, že se vzdají svých křídel a začnou žít na zemi. A spolu 
s křídly se vzdali i oblohy.  

 Po spoustě let lidé zapomněli, že někdy nějaká křídla měli. A spolu se 
zapomněním se dostavila touha znovu létat v oblacích, jako andělé, které kdysi 
viděli, aniž by si uvědomili, že tuto schopnost sami měli. Všichni si tajně přejí 
mít na zádech křídla, se kterými by se mohli vznést, a ani si to neuvědomují.  

 Neuvědomují si, že křídla pořád mají, i když je nevidí. Ta mohou být plně 
rozevřená, zavřená nebo teprve se roztahující. Možná si někdy uvědomí, že s 
pomocí těch křídel můžou pořád létat, i když jiným způsobem než dříve.  

 Eh? Ptal ses, jak tohle všechno vím? Protože tenhle příběh je stejnou měrou 
výmysl jako pravda. Všichni máme křídla, která můžeme roztáhnout, i když 
zatím ještě nemůžeme létat. I ty jednou budeš létat, možná výš než ostatní, 
možná těsně u země, to záleží jen na tobě. Jak vysoko se hodláš dostat? Ukaž mi 
to. 

 

 

Vyhlašujeme soutěž o nejlepší literární text  

(úvaha,  scifi povídka, báseň…)  

na téma 

KONEC SVĚTA 

Texty zasílejte na adresu vendula.vartova@seznam.cz 

Uzávěrka 31. března 



 


